
 
Protokół 

z XLI zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 
odbytej w dniu 4 czerwca 2010r.  

w Świetlicy OSP w Wysinie. 
 

 

 
Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 
Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 
uczestniczy 14 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Wójt – uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Głodowo na lata 

2009 – 2017 oraz uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego 

użytkowania nieruchomości położonych na terenie gminy Liniewo. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy 
Miejscowości Głodowo na lata 2009 – 2017. 
 

Radni jednogłośnie przyjęli proponowany projekt uchwały do porządku obrad. 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych kto jest za wprowadzeniem do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie prawa 
wieczystego użytkowania nieruchomości położonych na terenie gminy Liniewo. 
 

Radni 12 głosami „za” oraz 2 „wstrzymującymi się” przyjęli proponowany projekt 
uchwały. 
 

 

Proponowany program sesji: 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy. 

7. Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 

8. Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 



9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwała intencyjna w sprawie podjęcia czynności mających na 

celu nabycie przez Gminę Liniewo prawa użytkowania 

wieczystego nieruchomości Skarbu Państwa, 

b) zmian w budżecie gminy, 

 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościerskiego, 

d) zaciągnięcia kredytu, 

e) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Głodowo na lata 

2009 – 2017, 

f) wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego użytkowania 

nieruchomości położonych na terenie gminy Liniewo 

10. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

11. Wolne głosy i wnioski. 

12. Zakończenie sesji. 

  

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 

jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
 

Radni jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 
 

 

 

Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 

Gminy Mirosław Warczak.  
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 

Ludwik Szparkowski – podczas ostatniej sesji zebraliśmy`480zł dla powodzian, 
które zostały przekazane Caritas 

 
 
Ad. 5 
Interpelacje i wnioski radnych: 

 
Jerzy Czapiewski – czy można przenieść przejście dla pieszych w Głodowie żeby nie 

było tak blisko zakrętu? 

- co się stało z paliwem w gminie, że jest teraz dowożone w beczkach. Mamy tu pod 

nosem w Liniewie i Wysinie dwie stacje benzynowe, a paliwo jest dowożone z Kartuz, 

- jak ma się sprawa zakrętem w Dece już od 4 lat ją poruszam, a ZDW nic z tym nie robi. 

 

Wiesław Szarmach – przez Wysin biegnie rów, moja prośba dmuchajmy na zimne nie 

był on czyszczony od ładnych paru lat i jest bardzo zarośnięty, ani się obejrzymy i nas 

zaleje, 



- na drodze w Wysinie stoją dwie stare topole jak mocniej zawieje to się przewrócą, 

- przechowywanie paliwa w beczkach jest wbrew przepisom, są one przechowywane  w 

baniakach w remizach, niedajboże ktoś rzuci peta i dojdzie do wybuchu. 
 
Jerzy Bałachowski – niech paliwo będzie dostarczane przez nasze lokalne firmy. 

 
Ryszard Kruszyński – nie jest uregulowana sprawa wodociągu u  Pana Jurczaka na 

Liniewskich Górach, gdy  przychodzi weekend nie ma po prostu ciśnienia. Czyli na to 

wychodzi, że zbiornik retencyjny nie załatwił sprawy z brakiem ciśnienia. 

 

Grzegorz Michnowski – prosiłem na ostatniej sesji informację na temat azbestu i 

solarów, 

- w Garczynie też przydałoby się przesunąć przejście dla pieszych, 

 

Benedykt Knitter – może udaloby się przedłużyć chodnik w Sobączu o jakieś 20m, 

- trzeba wyciąć krzaki na drodze z Sobącza na Bukowe Pole, bo wyrastają na drogę i robi 

się tam coraz wężej. 
 

Romuald Kupper – ponawiam prośbę o usunięcie tego bocianiego gniazda w Liniewie 

przy wylocie na Orle, bo coraz bardziej robi się tam niebezpiecznie. 

 

Ludwik Szparkowski – dostałem pismo od Pana Grzegorza Myszkier i chciałbym, aby 

Pan Wójt się ustosunkował do tego pisma, abym mógł na nie odpowiedzieć, 

- w Kościerzyna info widziałem święto strażaków i nie było tam żadnego 

przedstawiciela z naszej gminy, było tam uroczyste zaprzysiężenie nowych strażaków w 

tym mieszkańca naszej gminy.    

 

 

Ad. 6  
Ocena działalności placówek oświatowo – wychowawczych na terenie gminy. 

 
Nikt nie wniósł uwag ani zapytań. 
 

Ad. 7 
Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 

 
Ludwik Szparkowski – GOKSiR działa i to bardzo prężnie, więc mamy się czym 

pochwalić. 

 

Nikt więcej nie wniósł uwag ani zapytań. 

 

Ad. 8 
Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 

 

Grzegorz Michnowski – urząd musi się przyczynić do tego, aby wszyscy mieli kosze na 

śmieci, bo nie może tak być, że działkowicze nie mają koszy i wszystko leże po rowach i 

lasach, 

- wszyscy nie są podłączeni do kanalizacji. 

 



Ludwik Szparkowski – dokąd odprowadza hydrofornia w Lubieszynie wodę?  Czy tylko 

do Lubieszyna i Płacht, bo jest takie duże zużycie wody. 

 

Krystian Breski – od niedawna woda biegnie tylko do Lubieszyna i Płacht, wcześniej 

biegła również do Sobącza, Chrztowa i Równego. 

 

 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwał w sprawach: 
 

a)uchwała intencyjna w sprawie podjęcia czynności mających na celu nabycie przez 

Gminę Liniewo prawa użytkowania wieczystego nieruchomości Skarbu Państwa 

 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 

b) zmian w budżecie gminy 

 

Pani skarbnik omówiła zmiany do budżetu na 2010r. 
 
Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

 
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Kościerskiego 

 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
 



Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

d) zaciągnięcia kredytu 

 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 

e) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Głodowo na lata 2009 – 2017 

 

Radni nie wnieśli uwag ani zapytań do przedstawionego projektu uchwały. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 

f) wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego użytkowania nieruchomości 

położonych na terenie gminy Liniewo 

 

Jerzy Bałachowski – moim zdaniem trzeba tę działkę wycenić i sprzedać. 

 

Ludwik Szparkowski – ja nie jestem do dońca przekonany czy teraz sprzedać działkę, 

może poczekajmy ze sprzedażą tej działki do sesji lipcowej, bo najpierw chciałbym 

zobaczyć jak ta sprawa wygląda. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 

Radni 11 głosami „za”, 2 „wstrzymującymi się” i 1 „przeciw”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu)  

 

 

 



Ad. 10 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 

Wójt – przesunięcie przejścia w Głodowie koło pana Ulenberga – to nie leży w naszej 

kompetencji, więc przekażemy tę sprawę po ZDP, 

- zakręt w Dece – jest to sprawa trudna i odłożona w czasie przez ZDW, rozważają te 

inwestycję w przyszłym budżecie, 

- wyczyszczenie rowu w Wysinie – planujemy to zrobić, ale chcemy to zrobić jak 

najtaniej,  

- chodnik w Sobączu -  myślę, ze możemy to zrobić wspólnie z powiatem, wystosujemy 

odpowiednie pismo. 

 

Piotr Piwowarczyk – wycinka drzew przy drodze powiatowej – skierujemy pismo do 

ZDP. 

 

Krystian Breski – przetarg na paliwo – przetargi są to trudne sprawy, wszystko 

zrobiliśmy zgodnie z  prawem, nie możemy zrobić ograniczenia kilometrowego na 

dostawę paliwa, rozmawialiśmy z firmą i zrezygnujemy z dostawy bardziej 

niebezpiecznego paliwa benzyny. Dostawę oleju napędowego ustalimy z góry raz w 

tygodniu i będzie wlewany do zbiorników w samochodach tylko dla samochodów OSP 

będzie także przechowywany w karnistrach, 

- brak ciśnienia u Pana Jurczak – zbiornik retencyjny reguluję sprawę wody za 

zbiornikiem, w Bukowym polu jest wyżej i nie zawsze jest tam odpowiednie ciśnienie. 

Rozmawialiśmy z firmą, która będzie zmieniać ustawienia ciśnienia dla mieszkańców 

przed zbiornikiem retencyjnym, 

- bocianie gniazdo – Energa wyparła się podjęcia zdjęcia tego gniazda zdjęli ze słupa 

sieć i nie poczuwa się do usunięcia tego gniazda, planujemy wystosować pismo do ZDP o 

zdjęcie gniazda, bo leży to w pasie powiatu, 

- wycięcie krzaków na Bukowe Pole – krzaki miały być wycięte przez mieszkańców, w 

najbliższym czasie usuniemy je. 

 

Sekretarz – święto strażaka w Kościerzynie – Wójt w tym czasie miał szkolenie i 

delegował mnie ale w ostatniej chwili odbyło się szkolenie z wyborów. 

 

Piotr Piwowarczyk – solary – można składać indywidualnie wnioski na budowę 

solarów, można uzyskać kredyt w banku i 45% dofinansowania dla tej inwestycji. 

 

Skarbnik – azbest – mamy program usuwania azbestu i wzór uchwały, jeśli ją 

podejmiemy to co roku będzie musiał być uchwalany i przeznaczane na to pieniądze. 

Ten program obejmuje jedynie utylizację azbestu. 

 

Wójt – musimy poczekać,  żeby ta sprawa do końca się uregulowała i wszystko było 

jasne i klarowne, przedstawimy sprawę azbestu w następnym budżecie, 

- pismo Pana Myszkier – Pana Myszkier nie było na spotkaniu sołeckim w Chróstach 

Wysińskich, a ja na tym jak i na każdym innym mówiłem to samo, nieoficjalnie tylko 

przyjęliśmy, że będzie tydzień płatnego wywozu śmieci. Tym pismem chciał wywrzeć 

presję, tym, że coś mówiłem i nie jest to prawdą. Jest to próba wymuszenia pewnych 

zachowań na Wójcie. 

 



Krystian Breski – przejście z Garczynie, tak jak w Głodowie zostanie zgłoszone do ZDP. 

 

Wiesław Szarmach – na jak długo została zawarta ta umowa? 

 

Krystian Breski – ustawa o zamówieniach daje możliwość zawierania umów od roku do 

2 lat. My skorzystaliśmy z tej drugiej opcji, aby uniknąć procedur przetargowych. 

 

Wiesław Szarmach – gdy jest korzystnie dla nas to umowy zawierane są na rok, a gdy 

nie to na 2 lata. 

 

 

Ad. 11 
Wolne głosy i wnioski 
 

Maria Labuda – Koła Gospodyń Wiejskich z naszej gminy uczestniczyły w konkursie na 

produkt regionalny w Gdansku – Oliwie. Startowały 92 produkty, w kategorii produktu 

zwierzęcego Koło Gospodyń Wiejskich z Wysina zajęło 2 miejsce na 50 drużyn. 

Jerzy Balachowski – rolnicy z Wysina wyszli z inicjatywą, aby przekazać zboże gminom 

poszkodowanym w powodzi, zgłoszenia proszę o zgłoszenia do sołtysa. 

 

Barbara Okrój – jest to bardzo cenna inicjatywa, dary zebrane w Gminie poszły do 

gminy Wilków, na przywiezienie zboża była to zbyt daleka odległość i ta gmina Wilków 

jest gminą rolniczą  nastawiona na produkcję chmielu, więc znaleźliśmy kontakt do 

gminy  Gombin, która leży koło Płocka. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.30. 
 
 
 

 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 

                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  

 

 

 

   

 


